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 كتب الهندسة الجيوتقنية مكتبة كتب الهندسة والتكنولوجيا
Geotechnical engineering: It is a branch of civil engineering that is concerned with the engineering behavior of Earth materials. Geotechnical engineering includes studying interior conditions and materials, determining their physical, mechanical, and chemical properties related to the project in progress, assessing the risks arising from site conditions, designing ground works (soil works) and structure foundations, monitoring site conditions, infrastructure and ground works.

الهندسة الجيوتقنية: هي فرع من الهندسة المدنية يهتم بالسلوك الهندسي لمواد الأرض. وتشمل الهندسة الجيوتقنية دراسة الظروف الباطنية والمواد، وتحديد خواصها الفيزيائية أوالميكانيكية والكيميائية المتعلقة بالمشروع المقام، وتقييم المخاطر الناجمة عن ظروف الموقع، وتصميم الأعمال الأرضية (أعمال تربة) و أساسات الهيكل، ورصد ظروف الموقع، وبنية الأساس والأعمال الأرضية.


Geotechnical engineering, also known as geotechnics, is the application of scientific methods and engineering principles to the acquisition, interpretation, and use of knowledge of materials of the Earth's crust and earth materials for the solution of engineering problems and the design of engineering works. It is the applied science of predicting the behavior of the Earth, its various materials and processes towards making the Earth more suitable for human activities and development.
الهندسة الجيوتقنية ، والمعروفة أيضًا باسم الجيوتقنية ، هي تطبيق الأساليب العلمية والمبادئ الهندسية لاكتساب وتفسير واستخدام المعرفة بمواد قشرة الأرض والمواد الأرضية لحل المشاكل الهندسية وتصميم الأعمال الهندسية. هو العلم التطبيقي للتنبؤ بسلوك الأرض ، وموادها وعملياتها المختلفة نحو جعل الأرض أكثر ملاءمة للأنشطة البشرية والتنمية.

Geotechnical engineering embraces the fields of soil mechanics and rock mechanics, and has applications in the fields of geology, geophysics, hydrology, and other related sciences. Geotechnics is practiced by both engineering geologists and geotechnical engineers.
تحتضن الهندسة الجيوتقنية مجالات ميكانيكا التربة وميكانيكا الصخور ، ولها تطبيقات في مجالات الجيولوجيا والجيوفيزياء والهيدرولوجيا والعلوم الأخرى ذات الصلة. ويمارس الجيوتكنيك مهندسون جيولوجيون ومهندسون جيوتقنيون.

Examples of the application of geotechnics include: the prediction, prevention or mitigation of damage caused by natural hazards such as avalanches, mud flows, landslides, rockslides, sinkholes, and volcanic eruptions; the application of soil, rock and groundwater mechanics to the design and predicted performance of earthen structures such as dams; the design and performance prediction of the foundations of bridges, buildings, and other man-made structures in terms of the underlying soil and/or rock; and flood control and prediction.
وتشمل الأمثلة على تطبيق الجيوتقنية ما يلي: التنبؤ بالأضرار الناجمة عن المخاطر الطبيعية أو منعها أو تخفيفها مثل الانهيارات الجليدية ، وتدفقات الطين ، والانهيارات الأرضية ، والانهيارات الصخرية ، وثقوب البرك ، والانفجارات البركانية ؛ تطبيق ميكانيكا التربة والصخور والمياه الجوفية على التصميم والأداء المتوقع للهياكل الترابية مثل السدود ؛ التصميم والتنبؤ بالأداء لأساسات الجسور والمباني والمنشآت الأخرى التي من صنع الإنسان من حيث التربة و / أو الصخور الأساسية ؛ والسيطرة والتنبؤ بالفيضانات.
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